
DECEMBER 2022 - JANUARI 2023
Het vakblad voor alle Vlaamse  
uitvaartondernemers

P708510

Hoe ziet de toekomst  
van de Unie eruit?

Begraven in de natuur  
is in opmars

Prijsstijgingen bij  
crematoria

Bossen met een doel



2 3

De tweede sanering van de begraafplaats in Lille zorgt al een 
tijdje voor onrust. De tienjarige grafrust zou volgens een van onze 
leden namelijk niet worden gerespecteerd.

Begraafplaats Lille wordt heraangelegd om te vergroenen en om 
ruimte te creëren voor een nieuw urnenveld en columbarium. Bij een 
eerdere ontruiming zijn de graven tot en met 1984 verwijderd. 
Concessies die nog geldig waren, zijn verplaatst. Voor het plan 
dienen nu nog vijftien graven, urnenveld 1 en het columbarium te 
worden verplaatst. Dit zal gebeuren op kosten van de gemeente. 

De erfgenamen die bekend zijn bij de gemeente hebben hierover 
reeds bericht ontvangen. Bij een graf in volle grond kunnen ze 
kiezen voor verplaatsing, ontgraving en crematie of verwijderen 
van het graf (dit laatste wanneer het graf ouder is dan tien jaar). 
Bij het urnenveld kan er worden gekozen voor het verplaatsen van 
het urnengraf, een andere asbestemming of verwijdering. Bij het 
columbarium is dezelfde keuze mogelijk: verplaatsen, een andere 
asbestemming of verwijderen. Bij verwijdering worden de stoffelijke 
resten begraven in een knekelput. Ook de as zal in deze put worden 
uitgestrooid. De verplaatsingen zullen in december gebeuren.

KLACHT INGEDIEND

Volgens een van onze leden wordt zo de verplichte grafrust niet 
gerespecteerd, aangezien er ook graven worden verplaatst die 
minder dan tien jaar oud zijn. Onze jurist Stijn Timmerman is in 
dit dossier gedoken en zijn conclusie luidt ook dat dit verhaal niet 
klopt. Hij heeft de gemeente gecontacteerd met de nodige argu-
menten, maar stuitte op een muur. Volgens de gemeente voorziet 
de Vlaamse regelgeving niet in een procedure voor het verplaatsen 
van graven in het kader van de herinrichting van een begraaf-
plaats, en kunnen zij dus naar eigen goeddunken handelen.  
Onze raadsman wees erop dat dit incorrect is: men gaat immers 
over tot een ontgraving, wat enkel kan met toestemming van de  
burgemeester en na verzoek van de nabestaanden, hetgeen zij 
vrijwillig moeten doen, zonder daartoe gedwongen te worden. 

De gemeente ontwijkt deze argumentatie en volhardt in haar 
standpunt. Onze raadsman heeft nu een klacht ingediend bij 
Binnenlands Bestuur, die de kwestie verder zal onderzoeken.

Het antwoord op die klacht is begin december binnengekomen. 
Een antwoord dat nogal verbaasde, maar dat ook grote conse-
quenties kan hebben. De geplande herinrichting is geen schending 
van het decreet, noch van de Vlaamse regelgeving voor het  
herinrichten van begraafplaatsen, vindt het agentschap. Waarom 
niet? Omdat de inrichting van begraafplaatsen tot de gemeente-
lijke autonomie behoort. “Dit betekent dat de gemeente Lille 
autonoom de beslissing kan nemen om over te gaan tot de  
herinrichting van de begraafplaats. In casu gebeurt de inrichting 
omwille van een nijpend plaatsgebrek voor verschillende vormen 
van begraving op de gemeentelijke begraafplaats. Het is hierbij 
mogelijk om binnen de begraafplaats graven en urnen te ver-
plaatsen waarvan de begraving of bijzetting minder dan 10 jaar 
geleden is.”

Sterker nog, we citeren opnieuw uit de brief: “Het begrip ‘grafrust’ 
an sich bestaat niet (meer). Het decreet bepaalt dat een niet- 
geconcedeerd graf minstens 10 jaar bewaard moet worden  
(artikel 18, eerste lid). Dit betekent dat een graf minstens 10 jaar 
moet blijven bestaan. Maar gedurende die termijn kan het graf 
verplaatst worden.” Aangezien de graven in Lille in hun totaliteit 
- met dezelfde gedenksteen - bewaard worden op een andere 
plaats binnen dezelfde begraafplaats is er dus niets aan de hand, 
aldus het agentschap. De nabestaanden hoeven voor zo’n collec-
tieve verplaatsing geen verzoek in te dienen, en ze kunnen die 
verplaatsing evenmin weigeren, omdat de herinrichting van de 
begraafplaats een “beleidskeuze betreft van het bestuur, waarvoor 
een besluit van de gemeenteraad noodzakelijk is”. Zo krijgt iedere 
gemeente dus vrij baan om hun begraafplaatsen her in te richten, 
zonder dat er ook maar een strobreed in de weg wordt gelegd.

GEMEENTE RESPECTEERT  
GRAFRUST NIET / WEL

De bisdommen van Antwerpen, Brugge, Gent, Hasselt  
en het aartsbisdom Mechelen-Brussel verhogen vanaf  
1 januari 2023 hun tarieven voor kerkelijke uitvaarten.  
De redenen hiervoor zijn: de inflatie, de hoge energieprijzen 

en de oplopende kosten van onderhoud van de gebouwen. 
Een kerkelijke uitvaart zal 25 euro meer gaan kosten.  
Het bedrag gaat van 275 naar 300 euro. Het is de eerste 
verhoging sinds 2019, meldt Kerknet.

BISDOMMEN VERHOGEN TARIEVEN

Beste collega’s,

Het jaar 2022 is omzeggens voorbij. Het is een jaar waarin de coronapandemie een halt 
is toegeroepen en de oorlog in Oekraïne is uitgebroken, maar ook een jaar met plots 
een energiecrisis en een reuzengrote inflatie. 

Ook onze sector is daarbij niet gespaard met stijgende prijzen voor elektriciteit en gas, 
benzine, lonen, kisten, enzovoorts. Ieder van u zal wel even voor zichzelf gerekend 
hebben. Een bepaald dagblad blokletterde dat de uitvaarten tot 3000 euro meer 
kunnen kosten. Leg dat maar uit aan uw klanten. Maar de geschiedenis leert ons dat na 
een moeilijke periode terug goede tijden komen.  Misschien komen er nu al ideeën op 
over nieuwe opportuniteiten. 

Het volgende jaar gaan we dus in vol goede moed en enthousiasme. De opkomende 
generatie uitvaartondernemers zal dit ook zeker kunnen en moet de mogelijke kansen 
vastgrijpen. Er staat immers veel te doen. Denk maar aan het luik ecologie dat meer en 
meer onze gedragingen en levenspatroon zal helpen bepalen. Als voorbeeld de 
natuurbegraafplaatsen, eco-kisten, resomatie, … Ook de wetgeving (decreten) zullen 
veranderen en daarbij zullen we ook alert moeten blijven.

Volgend jaar in maart staat de statutair vastgelegde verkiezing van het bestuur op het 
programma.  Er zijn heel wat openstaande ‘zetels’ binnen het bestuur. Na reeds 30 jaar 
in besturen gezeteld te hebben, heb ook ik besloten ook plaats te maken voor een 
nieuwe generatie ondernemers met verfrissende ideeën en nodige schwung. 

Ook enkele andere collega-bestuursleden willen plaats maken voor de nieuwe  
generatie. Die kan Uitvaartunie een nieuwe boost geven, mee met de huidige snel  
evoluerende tijd. Maar als die jongere generatie dit niet doet, dan vrees ik voor ons  
edel beroep. We moeten trots zijn op ons beroep en dit te allen tijde verdedigen.

Niet iedereen verlaat het bestuur en uiteraard staan de nieuwe bestuursleden er niet 
alleen voor. We hebben onder meer een schitterende juridische dienst die ons beroep 
door en door kent, en al veel gerealiseerd heeft binnen de sector. Ook de blijvers binnen 
het bestuur zullen de nieuwe generatie ten volle steunen.

Met mijn voorwoord, dat waarschijnlijk mijn laatste zal zijn als voorzitter, wil ik allen 
binnen het bestuur bedanken voor hun onvoorwaardelijke inzet in de moeilijke tijden 
die we meegemaakt hebben. Ook alle aangesloten leden wil ik niet vergeten. Zonder 
hen kan geen beroepsvereniging bestaan die onze rechten verdedigt. Ik wens dan ook 
dat er ondernemers zijn die blijven opkomen voor ons beroep en de overheid niet laten 
betijen. Een beroepsvereniging is dus echt nodig! Een grote opkomst op de statutaire 
vergadering in maart met heel wat mogelijke kandidaten zou een opsteker zijn. Ik wens 
dit zeker uit de grond van mijn hart.  

Karin Swiers, die onder meer instond voor secretariaatswerk en ons vakblad,  
heeft een nieuwe uitdaging aangenomen. We vinden het jammer om haar niet  
meer in onze rangen te zullen hebben. Een dikke merci dan ook voor het vele  
werk en inzet gedurende de vele voorbije jaren!

Reeds bedankt aan iedereen voor het genoten vertrouwen en tot in maart 2023!  
Moge 2022 feestelijk afgesloten worden en 2023 gezond en wel gestart.

Collegiale groeten,
Bart Feryn
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SAVE THE DATE: 7 MAART 2023

STEMMING OVER STATUTEN

TOT ZO VER REIKT HET MANDAAT VAN  
DE UITVAARTONDERNEMER
In een interessant vonnis diende de Vrederechter van Brasschaat 
zich onlangs uit te spreken over de reikwijdte en de gevolgen van 
het mandaat van een uitvaartondernemer. Een uitvaartondernemer 
neemt geen persoonlijke verbintenissen op bij een opdracht aan 
derden in het kader van de organisatie van de uitvaart.

De feiten: de Heer A. regelt bij de uitvaartondernemer in kwestie de 
uitvaart van Mevrouw X. Hij ondertekent daarbij een mandaat waarin 
staat vermeld: “Geeft opdracht en volmacht aan de begrafenis- 
ondernemer om in mijn naam alle formaliteiten met betrekking 
tot het overlijden te regelen, alle noodzakelijke stappen voor de 
organisatie van de uitvaart te ondernemen en de uittreksels van 
overlijden bij de bevoegde administratieve diensten te vragen.”

De uitvaartondernemer contacteert dienvolgens een steenkapper 
om het nodige te doen voor het openmaken en terugplaatsen van 
een grafsteen en het bijgraveren van een naam en data op de 
grafsteen van het graf waar de overledene zou bijgezet worden. 
De uitvaartondernemer geeft daarbij mee dat de factuur moet 
gericht worden aan de Heer A.

De steenkapper bezorgt zijn factuur aan de Heer A., die vindt dat 
er veel te hoge kosten worden aangerekend en de factuur slechts 

gedeeltelijk betaalt. De steenkapper spreekt daarop zowel de 
uitvaartondernemer zelf als de Heer A. aan om het openstaand 
saldo betaald te krijgen.  Beiden protesteren deze aanspraken  
en de zaak komt uiteindelijk voor de Vrederechter.

Deze oordeelt dat de steenkapper sowieso de uitvaartondernemer 
(in de procedure bijgestaan door Stijn Timmerman) niet kan aan-
spreken. De uitvaartondernemer handelt immers volgens een hem 
verleend mandaat, en doet daarbij niets abnormaals. De opdracht 
tot openen van het graf is een opdracht binnen de perken van het 
mandaat van de uitvaartondernemer. De Vrederechter stelt zeer 
duidelijk dat de uitvaartondernemer geen verbintenissen opneemt 
ten opzichte van derden, en alleen de opdrachtgever (de Heer A.) 
verbonden is. Meer nog, volgens de Vrederechter is een en ander 
ook gebruikelijk in de uitvaartsector en diende dit ook goed  
geweten te zijn door de steenkapper, wat eigenlijk ook blijkt uit  
de feiten aangezien de steenkapper zijn factuur ook aan de  
Heer A. bezorgde.

Ook de vordering van de steenkapper tegen de Heer A. werd  
trouwens afgewezen, nu de steenkapper te laat had gereageerd 
op het protest van de factuur. De steenkapper diende daarom  
alle gerechtskosten te betalen.

Uitvaartunie organiseert op 7 maart de jaarvergadering in 
het Gentse. Er komt nog een aparte uitnodiging, maar 
blokkeer deze avond nu al in uw agenda. Het thema van 
deze statutaire vergadering is de groene uitvaart. Isabelle 
Heyndrickx, schepen van Burgerzaken in Gent, heeft al 
toegezegd om te komen spreken over de aanleg van de 

voor Vlaanderen unieke natuurbegraafplaats in Drongen. 
Welke keuzes moesten er worden gemaakt, wat waren de 
uitdagingen, hoe groot is de vraag, wat wordt er nog 
gepland voor de toekomst? Na haar presentatie worden  
de bestuursverkiezingen gehouden. Hoe belangrijk dat is, 
heeft het bestuur u al per brief laten weten. 

Op de statutaire vergadering van 7 maart zal ook gestemd 
worden over een statutenwijziging van de Uitvaartunie. 
Dit is hoe dan ook noodzakelijk omdat de wetgever alle 
beroepsverenigingen verplicht zich om te vormen naar 
een VZW. De statuten zullen dus hoofdzakelijk aangepast 
worden om in regel te zijn met alle verplichtingen die 
gelden voor VZW’s. Er zal tevens van de gelegenheid 
gebruik worden gemaakt om de statuten aan te passen 

aan de huidige realiteit. Zo zal voorzien worden dat vanuit 
eenzelfde onderneming, verschillende kandidaten kunnen 
voorgedragen worden om te zetelen in het bestuur van de 
Uitvaartunie. Dat bestuur zal bestaan uit minstens 3 en 
maximaal 10 personen, die hun taken onderling verdelen. 
Een ontwerp van de nieuwe statuten zal voorafgaand aan 
de vergadering door de leden te raadplegen zijn op de 
website van de uitvaartunie.

HOE ZIET DE TOEKOMST VAN DE UNIE ERUIT?
De bestuursverkiezingen tijdens de jaarvergadering op 7 maart 
worden belangrijker dan ooit. De toekomst van Uitvaartunie 
Vlaanderen staat namelijk op het spel.

Bart Feryn, Bruno Quirijnen, Jackie Vandecandelaere en Simon 
Serrus zullen zich niet opnieuw kandidaat stellen voor het 
bestuur van Uitvaartunie. Dat heeft het bestuur al in een aparte 
brief begin december laten weten. Deze ontslagnemende 
bestuursleden kijken echter met veel trots terug op hun werk voor 
de Unie. Sinds de oprichting in 2015, waar de meeste vertrekkende 
bestuursleden al bij betrokken waren, zijn de meeste doelstellingen 
bereikt. En dit alles met een beperkt budget, zonder ook maar 
enige vorm van subsidie van de overheid. De Unie heeft altijd een 
proactieve rol opgenomen richting de Vlaamse en lokale overheid, 
de zorgsector en zelfs de financiële sector. Dat wordt ook gewaar-
deerd. De leden worden regelmatig via verschillende kanalen 
geïnformeerd over de werking van het bestuur en over allerhande 
evoluties in de uitvaartsector. Het bestuur is ook gemakkelijk 
bereikbaar en reageert snel. Dat is tijdens de coronapandemie is 
ook gebleken. Het bestuur is heel vaak online bijeengekomen,  
en daardoor heeft het heel wat spanningen en onduidelijkheden 
kunnen vermijden en oplossen. Dat dit ook door andere partijen  
in het veld is geclaimd, wordt alleen maar als een eer beschouwd. 

BLANK CANVAS

Wat nog altijd niet is gelukt, is een betere vorm van samenwerking 
met Funebra. Daar zijn wel gesprekken over geweest, maar het 
ontbreekt bij de nationale aan bereidheid om de structuur te ver-
nieuwen die meer samenwerking in de weg staat. Deze deur blijft 
wat de Unie betreft wel openstaan, waarbij een heldere verdeling 
tussen aparte verantwoordelijken voor de verschillende gewesten 
nog altijd de sleutel is. Funebra kan de federale rol volledig  
blijven claimen, maar het is wel duidelijk wie voor Vlaanderen de 
volledige verantwoordelijkheid zal opnemen. Op naar de toekomst. 
Het nieuwe bestuur kan starten met een volledig blank canvas. 
Raadsman Stijn Timmerman blijft het bestuur ondersteunen.  
Maar op het gebied van IT en communicatie is wel een flinke 

versteviging nodig. Karin Swiers is namelijk vanaf de kerst niet 
langer beschikbaar voor de Unie. Meer marketing, zowel intern  
als extern, is ook een wens van de Unie. De ontslagnemende 
bestuursleden zijn uiteraard altijd bereid om de nieuwe generatie 
bestuursleden te helpen met die nieuwe start. Er is namelijk heel 
veel te doen. Er is om te beginnen een nieuwe strategie nodig 
voor de Unie. Wat zijn de nieuwe doelen waar we ons met z’n 
allen in kunnen smijten? Wat vragen de leden van de Unie?  
Zijn er extra diensten nodig, zoals groepsaankopen van producten,  
of juridische ondersteuning van a tot z, of hulp bij het aanwerven 
van medewerkers? 

Denk er alvast over na, want deze vragen zullen tijdens de leden-
vergadering aan bod komen. Er zal tijdens deze avond een formulier 
worden rondgedeeld, waarop de leden hun antwoord (ook anoniem) 
kunnen geven. Andere vragen voor de toekomst: wat gaat de Unie 
online nog allemaal doen? Komt er een eenvoudigere website? 
Worden we actief op sociale media? Welke taken besteden we uit 
en welke taken absoluut niet? Het zijn allemaal thema’s die door 
het nieuwe bestuur ingevuld kunnen worden.

INNOVATIES OP KOMST

De uitvaartsector is net als alle andere sectoren continu aan het 
veranderen. Dat betekent dat het nieuwe bestuur ogen en oren 
goed open zal moeten houden en snel zal moeten ingrijpen waar 
nodig. Waar liggen de spanningen in de uitvaartsector zoal? De 
stijgende prijzen zijn hopelijk tijdelijk, maar ze hebben wel impact 
op de business. De aanpassingen op het decreet op de Lijkbezorging 
gaan voor de Unie nog niet ver genoeg. Een lichtpuntje: in het 
nieuwe decreet is wel ruimte gemaakt voor technische crematoria. 
Het is nog wel even afwachten wie er als eerste één gaat bouwen. 

De consument vraagt steeds meer om een duurzame uitvaart. 
Diverse innovaties maken een groenere uitvaart ook perfect mogelijk, 
maar vaak is er nog geen wettelijk kader voor. Voor sommige 
innovatieve vormen van lijkbezorging is wel een soort gaatje 
gemaakt in het decreet. Ook hier wordt het spannend: wie begint 

er bijvoorbeeld met resomeren of met composteren? De autonomie 
van gemeentes is nog zo’n uitdaging voor de toekomst. Daardoor 
worden uitvaartondernemers overal met andere regels geconfron-
teerd. En die kloppen wettelijk ook niet altijd, zo is de ervaring 
van onze raadsman. Digitaal heeft ook iedere gemeente al het 
warme water uitgevonden. Op één overkoepelend platform is  
het nog even wachten, maar daar wordt wel aan gewerkt. 
Samengevat: er ligt genoeg op de plank voor het nieuwe bestuur.
Tot slot nog even een wake-up call. Bij mooie kansen horen ook 
verplichtingen. Het huidige bestuur heeft op vrijwillige basis altijd 
veel uren werk in de Unie gestoken. Dit wordt ook verwacht van 

de nieuwe bestuursleden. Als er op de dag een belangrijk overleg 
met de overheid in Brussel staat gepland, dan wordt ook verwacht 
dat je daar naartoe gaat om de Unie te vertegenwoordigen. Als 
niemand zich kan of wil vrijmaken voor het vertegenwoordigen 
van de belangen van de Vlaamse collega’s, dan heeft een nieuw 
bestuur verkiezen ook geen zin. Dan heeft zelfs het doorgaan met 
de Unie ook geen zin. Waarmee we voor het einde van dit artikel 
terugkeren bij het begin: op de jaarvergadering van 7 maart staat 
de toekomst van Uitvaartunie op het spel. Een massale opkomst 
van de leden zou alleen al daarom een geweldig signaal zijn.
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Natuurbegraafplaatsen zijn in opmars. Heel wat gemeentes zijn  
er al initiatieven voor aan het nemen. Maar zijn dat eigenlijk wel 
natuurbegraafplaatsen? 

Het begrip natuurbegraafplaats wordt in Vlaanderen op verschil-
lende manieren ingevuld. Bij sommige gemeenten is het een 
strook bos dat aan een bestaande begraafplaats grenst, zoal in 
Drongen. Bij anderen is het een park dat aangeplant is op de 
begraafplaats zelf, zoals in Mechelen. Heel wat mensen zijn wel 
gecharmeerd van het één worden met de natuur na hun dood, 
maar het is nog niet zo dat er al heel veel vraag naar is.  
Verwacht wordt dat die vraag bij de jongere generaties wel sterk 
zal groeien. De Vlaamse overheid loopt hier dus op vooruit en wil 
meer plekken creëren waar natuurbegraafplaatsen komen. Alleen 
is dat streven dankzij de autonomie van de gemeentes alweer een 
soepje aan het worden. Dat zal de verwarring bij de consument 

BEGRAVEN IN DE NATUUR  
IS IN OPMARS

alleen maar zal vergroten. De uitvaartondernemer mag het dan 
uitleggen. Bij deze alvast een poging.

Te beginnen met een bloemlezing uit de media over de nieuwe 
natuurbegraafplaatsen in Vlaanderen. Op Merksplas-Kolonie kunnen 
overledenen in een biologische afbreekbare urne begraven of 
uitgestrooid worden. Gedenkstenen en dergelijke zijn verboden. 
Ravels heeft oude graven geruimd om plaats te maken voor het 
aanplanten van meer groen. Ook hier kan as verstrooid worden of 
begraven worden met biologisch afbreekbare urnen. Blijvende 
gedenktekens zijn verboden. Op een wand bij de ingang kunnen 
echter speciaal ontworpen vlinders worden geplaatst. De gemeente 
Zaventem overweegt om een natuurbegraafplaats te creëren op het 
kerkhof van Sterrebeek. Een gebied van 3000 vierkante meter wordt 
herbebost en er zal een strooiweide worden gecreëerd. De graven 
kunnen worden gemarkeerd met zwerfkeien of houten tekens. 

NATUURBEGRAAFPLEKKEN

Gent opende dit najaar een natuurbegraafplaats in Drongen, het is 
een nog jonge boomgaard met meer dan 70 kerselaars. Deze plek 
is uniek in Vlaanderen, want het is de enige natuurbegraafplaats 
waar biologisch afbreekbare kisten wel begraven mogen worden. 
Een concessie duurt 25 jaar. Ook hier zijn gedenktekens niet  
toegestaan, maar er kunnen vogelhuisjes worden opgehangen. 
Mechelen heeft een deel van de stedelijke begraafplaats ingericht 
als natuurbegraafplaats. Het is een bosgedeelte met een grasveld, 
waar alleen verstrooid kan worden of biologisch afbreekbare 
urnen kunnen worden begraven. Voor gedenktekens wordt een 
speciale plek voorzien. Ook in Kortrijk wordt serieus nagedacht over 
het inrichten van een natuurbegraafplaats. Einde bloemlezing, 
maar zijn al deze plekken eigenlijk wel natuurbegraafplaatsen? 
Als je bij natuur aan een park of een aangeplant bos denkt wel. 
Kan het nog een beetje natuurlijker, of echter? Nee, want volgens 
het Vlaamse Agentschap Natuur en Bos is het begraven van stof-
felijke resten of overschotten in de vrije natuur wettelijk nog altijd 
verboden. Begraven in het Hallerbos of Zoniënwoud mag dus niet 
Maar het agentschap heeft wel aparte “natuurbegraafplekken” 
aangewezen. Daar is uitstrooien of het begraven van biologisch 
afbreekbare urnen mogelijk, maar grafkisten of lichamen gewikkeld 
in lijkwades zijn er niet welkom. Natuurbegraafplekken zijn zones 
op natuurlocaties: “De inrichting ervan kan enkel binnen openbare 
domeinen, in specifiek door lokale overheden aangeduide zones 
én met toestemming van het Agentschap voor Natuur en Bos.  
De primaire functie van het gebied blijft het in stand houden, 
ontwikkelen en beheren van de natuur.” De eerste 

natuurbegraafplek opende in 2018 in Limburg, in het domeinbos 
Isaekshoef in Rekem. De andere officiële natuurbegraafplekken 
zijn volgens de website van het agentschap: domein Rondenbos 
in het Vlaams-Brabantse Beersel, Villa Markey en Sint-Antonius in 
het Antwerpse Zoersel. Het zijn allemaal locaties waar het ontwik-
kelen, in stand houden en beheren van de natuur een belangrijkere 
rol speelt dan begraven. Dit zijn dus de echte natuurbegraafplaatsen, 
alle andere initiatieven zijn eigenlijk natuurlijk aandoende 
begraafplaatsen. Of begraafplaatsen met een natuurlijk kader.  
Dat neemt niet weg dat het allemaal mooie initiatieven zijn die 
de Unie van harte ondersteunt.

DOEN ONZE NOORDERBUREN HET BETER?
Uitvaartondernemers kijken vaak een beetje jaloers naar 
Nederland, waar begraven in de natuur al langer speelt. 
Toch valt het daar in de praktijk eigenlijk best tegen.  
Ook daar zijn de echte natuurbegraafplaatsen net zoals bij 
ons plekken die bijdragen aan natuurontwikkeling en 
natuurbehoud. Het zijn er nog maar een handjevol. Nieuwe 
initiatieven stuiten op heel wat administratief gedoe, vele 
procedures, maar ook op lokale bewoners die protesteren 
tot in de rechtbank. Daarom zie je ook in Nederland dat er 
veel meer wordt geïnvesteerd in gewone begraafplaatsen 
met een natuurlijk kader.
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Hoe de hoge gas- en elektriciteitsprijzen inhakken op de bedrijfs-
voering wordt duidelijk uit het relaas van Jan Sabbe, directeur van 
crematorium Uitzicht in Kortrijk. Hij is dit jaar met een gigantische 
verhoging van de energiekosten geconfronteerd. De energiefactuur 
is inmiddels opgelopen tot 500.000 euro. Voor volgend jaar wordt 
een bedrag van 600.000 euro verwacht. Die factuur voor gas en 
elektriciteit was in 2019 nog 90.000 euro, zo meldt hij in de krant 
Het Laatste Nieuws. Omgerekend naar een prijs per crematie gaat 
dat over een energiekost van 25 euro in 2019 naar 148 euro in 
2023. De prijs voor een crematie is daarom al opgetrokken met  
60 euro tot 595 euro. Toch blijft de vrees dat Uitzicht dit jaar in de 
rode cijfers belandt. 

Het Kortrijkse crematorium wil op korte termijn overleg met de 
uitvaartondernemers over het beter inplannen van de crematies, 
zodat er - we citeren letterlijk - “geen dode momenten” meer zijn. 
Het opstarten van een oven vergt namelijk evenveel energie als 
zeven crematies. Op langere termijn wordt gezocht naar andere 
oplossingen, waarbij de voorkeur uitgaat naar elektrisch 

PRIJSSTIJGINGEN BIJ CREMATORIA
Sommige crematoria hebben al prijsstijgingen rond de 10 procent 
ingevoerd, de rest zal het wellicht vanaf 1 januari doen.  
Daarbij wordt echter niet gesproken over een energietoeslag. 

cremeren. De energie hiervoor komt dan liefst van een eigen 
installatie van zonnepanelen of een eigen windturbine. De inves-
tering voor deze omschakeling wordt voorlopig op 4 miljoen euro 
geraamd. De vraag is nu hoe die investering wordt betaald: met 
geld van de belastingbetaler of met opgebouwd bedrijfskapitaal? 

“Een opvallend voorstel van de begrafenisondernemers in ons 
land”, zo begint het VRT-journaal eind oktober. Het item gaat over 
het instellen van een energietoeslag. Het bestuur van de Unie viel 
alvast van zijn stoel.

Bij het nader bekijken van de uitzending blijkt het een voorstel te 
zijn van Johan Dexters, die meteen van de gelegenheid profiteert 
om de verslaggever uitgebreid in zijn uitvaartbedrijf rond te  
leiden. Dexters heeft geïnvesteerd in isolatie en warmtepompen, 
maar betaalde vorig jaar toch zo’n 15.000 euro aan energiekosten. 
Voor dit jaar schat hij een stijging van ruim 60 procent van die 
factuur. We wensen hem daarmee alvast veel sterkte. Over de 
toeslag is verder weinig concreets te melden, Dexters verwijst 
naar mogelijke stijgingen bij onder meer crematoria en de  
cateringbedrijven. “Het zou een vast bedrag of een procentueel 
bedrag kunnen zijn.” De komende maanden zou die verder moeten  
worden uitgewerkt. Wel geeft hij nog mee dat de uitvaartsector 
vindt dat een toeslag eerlijker is dan een gewone prijsstijging. 
Dan zou de sector eind 2023 “als de hele miserie voorbij is” naar 
de normale tarieven kunnen gaan.

UNIE WIL GEEN ENERGIETOESLAG
Het bestuur van Uitvaartunie is niet opgezet met deze uitspraken. 
Daarbij gaat het niet over het feit dat Dexters vooral Waalse  
uitvaartondernemers vertegenwoordigt met Funebra. Het gaat 
over het gebrek aan overleg. Had Dexters de Uitvaartunie gecon-
tacteerd of de vorige Uitvaartvisie gelezen, dan had hij geweten 
dat wij dit voorstel onzinnig vinden. Niet omdat geloven dat de 
energieprijzen de komende jaren verlaagd zullen worden ronduit 
naïef is. Het gaat over de schade die dit item van amper twee 
minuten bij het grote publiek aanricht. De consument denkt 
namelijk: die uitvaartondernemers hebben de laatste twee jaar 
goed geprofiteerd van de coronapandemie en nu schuiven ze de 
rekening meteen naar ons door. Wellicht bedoelt Dexters het goed, 
maar door zijn hypermoderne uitvaartcentrum uitgebreid te laten 
zien, weet de consument ook waar die winsten uit coronatijden 
naartoe zijn gegaan... Voor de beeldvorming van ons beroep was 
dit dus echt geen goed idee. Uitvaartunie zal dan ook niet mee-
werken aan het uitwerken van de energietoeslag. De markt voor 
energie is al even grillig als de Bel20. Prijzen aanpassen op basis 
van jojo-effecten op een handelsbeurs gaat echt niet werken.  
Wie als ondernemer niet uit de kosten komt, kan de prijzen beter 
indexeren. Dat is een mechanisme dat de consument wel begrijpt. 

VACATURE  
LESGEVER UITVAARTMEDEWERKER 
(MAX 10%)
SITUERING VAN DE VACATURE
Met ingang van 9 januari 2023 is er een vacature voor een lesgever in de opleiding uitvaartmedewerker.  
Het gaat om een opdrachtvolume van maximum 10% op semesterbasis. 
De opleiding gaat opnieuw van start in het tweede semester (januari 2023).  
Je krijgt voor je opdracht ondersteuning van de opleidingscoördinator. 
Lesplaats is Campus Sint-Amandsberg van CVO Groeipunt op donderdagavond (18u30-21u10).

INHOUD VAN DE VACATURE
De opleiding uitvaartmedewerker is een recente opleiding binnen CVO Groeipunt. De opleiding wordt met 50%  
werkplekleren ingericht, wat betekent dat een groot deel van de lestijden van cursisten op de werkplek plaatsvindt.  
Een aantal uren zullen ook op het CVO of op locatie gegeven worden. Hiervoor zoeken we enthousiaste,  
gedreven lesgevers. In de opleiding komen verschillende thema’s aan bod: hef- en tiltechnieken,  
begeleiden nabestaanden, verzorging en vervoer lichaam, materiaalkennis, rouwzorg,  
ondersteuning uitvaartceremonie, administratie, rouwdrukwerk, werkplekbegeleiding … 

Spreekt één van de thema’s je aan, stel dan zeker je kandidatuur en benadruk naar welk luik jouw interesse gaat.  
Gelet op de diversiteit van de inhoud, kan de opdracht eventueel over verschillende lesgevers worden gespreid. 
Heb je interesse in de concrete planning van de opleiding (lesavonden per thema), neem dan contact op met britt.
dhooge@groeipunt.be 

COMPETENTIES
• Kennis overbrengen aan cursisten 
• De verworven competenties van cursisten opvolgen, evalueren en bijsturen
• Les- en evaluatiemateriaal ontwikkelen
• Inhoudelijk afstemmen en overleggen met opleidingscoördinator
• Toegankelijk zijn
• Zelfstandigheid 
• Plannen/ordenen van lessen 
• Affiniteit met en expertise in het thema 

SPECIFIEKE VEREISTEN
Je beschikt over een diploma secundair onderwijs, een bachelor- of masterdiploma.  
Een bewijs van pedagogische bekwaamheid (GPB, SLO, graduaat,…) is een pluspunt, maar geen vereiste. 

HOE SOLLICITEREN?
Heb je vragen over deze vacature, contacteer dan Britt D’hooge (britt.dhooge@groeipunt.be) .
Om te solliciteren, stuur je jouw CV en motivatiebrief uiterlijk op vrijdag 6 januari 2023  
naar britt.dhooge@groeipunt.be met als onderwerp ‘vacature lesgever uitvaartmedewerker’.
De sollicitatiegesprekken worden daarop snel ingepland.

WEETJE — Een crematorium in Nederland heeft een ludieke rekensom gemaakt om de kosten van energieverbruik te  
verduidelijken bij het grote publiek. Zo is één crematie op gas vergelijkbaar met 140 douchebeurten van negen minuten.  
Het is maar dat u het weet.

EEN SOCIAAL TARIEF VOOR CREMATIES?
Vlaams parlementslid Katrien Schryvers (CD&V) maakt 
zich al zorgen over de stijgende prijzen voor crematies.  
Ze wil dat alle twaalf Vlaamse crematoria een “sociaal tarief” 
invoeren. Nu 75 procent van de overledenen inmiddels 
gecremeerd wordt, is dat geen gek idee. Ze vraagt aan de 
besturen van de intercommunales om meer rekening  
te houden met mensen die “financieel kwetsbaar” zijn.  
De kosten voor een crematie moeten betaalbaar blijven, 
omdat anders de vrije keuze van lijkbezorging in het 
gedrang komt. Minister Bart Somers (Binnenlands Bestuur) 
reageerde positief op haar parlementaire vraag over dit 
onderwerp. De autonomie van de intercommunales betekent 
echter dat ze hiertoe niet verplicht kunnen worden,  
maar het is altijd goed om het debat hierover te voeren.
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Sereni is recent de samenwerking aangegaan met Go Forest.  
Dat is nog een jong bedrijf, opgericht in 2020 met als missie om 
bomen te planten en de planeet te redden. Al meer dan honderd 
bedrijven hebben inmiddels bomen geplant via Go Forest. Sereni 
sluit zich met dit initiatief aan bij de groeiende groep bedrijven 
die besloten heeft om niet te wachten op de overheid, maar om 
zelf meer bij te dragen aan het klimaat. De gezondheid van  
de bomen in ons land is ook niet geweldig volgens Go Forest, 
daarom heeft Sereni besloten om een bos aan te planten in de 
provincie Luxemburg, in Florenville om precies te zijn. Maar het  
is meer dan een bos, het is een herinneringsplek. Een plek waar  
je kan gaan wandelen, mijmeren, stilstaan en genieten van de 
helende werking van de natuur. 

BOSSEN MET EEN DOEL

Dela is in november begonnen met het aanplanten van herinne-
ringsbossen in Putte, Zwevegem en Ninove. Ook dit worden plekken 
om tot rust te komen. Het bedrijf kiest niet alleen voor duurzaam, 
het speelt zo ook in op een trend die is ontstaan tijdens de  
lockdowns in volle pandemie. Omdat er geen koffietafels mochten 
worden georganiseerd, werd dat samenzijn regelmatig vervangen 
door een wandeling in de buitenlucht. Dela werkt samen met 
Natuurpunt en Forest Fwd. Dit laatste bedrijf werkt ook samen 
met bedrijven om zoveel mogelijk natuur- bosprojecten op te 
starten over heel België. Er is gekozen voor inheemse bomen, 
made in Belgium. Dela verwacht over vijf jaar al een mooi resultaat, 
maar bossen hebben wel meer tijd nodig om echt impact te maken. 
Bomen gaan immers over de generaties heen. Als ze niet gekapt 
worden zelfs over vele, vele generaties.

LEER LIJKWADES 
VOUWEN
Lijkwades worden steeds populairder. Het is een geaccepteerd 
alternatief voor een lijkkist. Alleen zijn er best nog veel ondernemers 
die aarzelen om een lijkwade in hun aanbod op te nemen,  
zo meldt Wikkelgoed, leverancier van... juist lijkwades. Daarom wil 
het bedrijf dat al meer dan twintig jaar pioniert met duurzame 
lijkwades trainingen opzetten voor uitvaartondernemers. Tijdens 
zo’n ‘vouwtraining’ leren de deelnemers in anderhalf uur tijd hoe 
een wade mooi gevouwen wordt. Ze krijgen vouwtips voor ver-
schillende posturen. Ze leren ook de families begeleiden bij een 
vouwritueel. De waarde van een vouwritueel komt eveneens aan 
bod. Datums en locaties zijn nog niet geprikt. Bedoeling is dat de 
uitvaartondernemers zich eerst aanmelden op de website, waarna 
Wikkelgoed op basis van het aantal aanmeldingen en de locaties 
de trainingen zal organiseren.

Aanmelden kan op de website van Wikkelgoed:  
www.wikkelgoed.nl/vouwtraining

Bossen planten is hot in de uitvaartsector,  
zowel Dela als Sereni zijn er mee bezig.  
Maar deze initiatieven gaan verder dan bijdragen  
aan duurzaamheid. Dit zijn bossen met een doel.
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quickly and effi  ciently, without 
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Greta Plas
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Worldwide funeral repatriations

+32 2 720 80 00 | 24/7



Deze site is opgezet door specialisten uit de 
sector en brengt de beste en meest geschikte 

producten voor uw bedrijf samen

Funico NV / Industriepark
Booiebos 3 / 9031 Drongen
T 09 280 90 00 / info@funico.be

Depot Brussel
Molenstraat 55 / 1651 Lot www.all4funeral.com

New

Thanatopraxie
Vloeistoffen

Instrumenten
Make – up
Uitrusting

Injectie

Kledij
Trolleys

Lijkzakken
Transfer lichamen

Verpleegkundige tafels
Kist accessoires

KWALITEITSPRODUCTEN 
VOOR OVERLIJDENDE ZORG 

& OVERDRACHT

UitvaartVisie is een uitgave van Uitvaartunie Vlaanderen
Verantwoordelijk uitgever: Bart Feryn, Koolskampstraat 5A, 8810 Lichtervelde
Ontwerp: De Facto Image Building. Uitvoering: Wim Vandersleyen. Redactie Karin Swiers, More Than Coaching, e-mail: karin@morethancoaching.be 
Uitvaartunie en More Than Coaching zijn niet aansprakelijk voor de gevolgen van hetgeen wordt ondernomen of nagelaten op basis van deze uitgave.

De vzw Reveil heeft een nieuw tijdschrift gelanceerd met de originele naam Reveil.  
De vzw wil vooral bouwen aan een warmere rouw- en herdenkingscultuur. Dat doet het 
onder meer met een honderdtal troostconcerten op begraafplaatsen, telkens op  
1 november. Ook wordt jaarlijks een troosthoofdstad aangewezen (dit jaar Brugge).  
Dit voorjaar is nog een reeks webinars over rouw en afscheid georganiseerd. Nu is er  
dus een tijdschrift bijgekomen over “de belangrijkste bijzaak in het leven”: de dood.  
De redactie is onafhankelijk, op het eerste gezicht zijn er geen banden met de uitvaartsector. 
Het magazine is gevuld met een 260 pagina’s lange rondvaart door het Vlaamse rouwlandschap. 
Aan bod komen onder meer de origineelste begraafplaats, miniatuur lijkwagens en  
waardevolle souvenirs van enkele muzikanten van Reveil. 

Het tijdschrift zal één keer per jaar in de aanloop naar 1 november verschijnen  
en kost 19,90 euro (onder meer te bestellen bij tijdschriftenwinkel.be). 

NIEUW TIJDSCHRIFT OVER DE DOOD


